
La pla�a de la Lira de Ripoll, entre Ven�cia i el conf licte

ERC reclama que s'hi coláloqui algun indicatiu per l'alt valor tur�stic que t�

per al municipi

RIPOLL | JORDI REMOLINS

Fa mesos que la regidora republicana Nancy Rovira ho reclama als plens municipals de Ripoll, per� no se

n'acaba de sor tir. Vol que l'Ajuntament instaláli una placa identif icant aquest espai p�blic de la vila, per posar-lo

en valor. Rovira explicava despr�s del plenari de dimar ts que "hi ha gent que ve a Ripoll nom�s per veure la pla�a

i tornen a marxar despr�s d'haver-la retratat". Abans havia recriminat al regidor de cultura, Ramon Santanach,

que "per a la placa no hi ha cap par tida econ�mica, per� per a altres coses s�".

La placa que reclamen els republicans podria ubicar-se al passeig del mestre Guich, perqu� segons el mateix

Santanach "es tracta d'una pla�a catalogada" i d'aquesta manera no faria nosa. En cas que abans de l'estiu no

pugui ser una realitat, Nancy Rovira va demanar que com a m�nim "es facin f lyers informatius" per poder repar tir

entre els visitants. Tamb� va recordar que un dels aspectes que en destaquen els entesos �s la singularitat de la

seva experimentaci� amb els materials. Rovira va demanar que la placa estigui redactada en diferents idiomes,

extrem que Santanach va af irmar que ja havien contemplat.

Des que a mitjan 1979 el propietari dels locals on hi havia instalálada la Societat Acad�mica Cat�lica La Lira va

plantejar-ne el tancament, que aquell espai ha estat motiu de permanents pol�miques. Des de la clausura

def initiva de desembre de 1980, f ins a una complicada fase de construcci� de l'actual pla�a, passant per les

discrep�ncies entre CiU i PSC a f inals dels noranta, per l'�s que s'havia de donar a aquell espai. Al setembre del

2000 ERC va proposar que s'hi fes una pla�a cober ta.

Tot i els premis i reconeixements que ha rebut darrerament l'espai de La Lira -entre els quals el FAD

d'arquitectura- no van ser poques les cr�tiques que va rebre dels mateixos ripollesos. Quan ara fa just quatre

anys es va inaugurar, l'aleshores alcaldessa Teresa Jord� af irmava que hauria preferit que s'hagu�s "preservat el

teatre" per� adver tia que "n'estic molt contenta, encara que entenc que pugui agradar m�s o menys". En canvi

l'exalcalde convergent Eudald Casades�s opinava que "no es far� servir ni quan faci mal temps", que en

determinades �poques de l'any "no s'hi acostar� ning�" i que est�ticament "no m'agrada". El socialista Pere Jordi

Piella el considerava una aposta "arriscada" i deia que "dif�cilment superar� el que era l'antiga Lira" com a lloc

per trobar-se i conviure. Tampoc hi havia acord entre els vilatans que va entrevistar El Ripoll�s en motiu de la

inauguraci�. La meitat d'ells es mostraven en desacord amb l'obra.

Una discussi� residual per posar-hi una placa, no fa res m�s que perllongar les difer�ncies per un espai, que no



ha comptat mai amb una majoria de supor ts a la vila. Els regidors republicans consideren de fet que l'equip de

govern no hi aboca prou afecte. Mentrestant a la Biennal de Ven�cia, una c�mera hi emet permanentment all�

que passa a la pla�a de la Lira, gr�cies a una c�mera que ho emet en directe. L'obra s'hi exhibeix en el present

cer tamen. L'alcalde Jordi Munell va af irmar que per aquesta ra� s'han augmentat les activitats que s'hi celebren

durant aquestes setmanes, com ara la f ira del disc que est� prevista per dissabte. Va incidir per� en la

inaccessibilitat a l'hora de fer-hi el manteniment de diversos aspectes com ara de l'heura. Se'n fa c�rrec una

empresa de treballs ver ticals, motiu pel qual el preu s'encareix.
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